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Saksfremlegg til styret i Sykehusinnkjøp HF 
 

Sykehusinnkjøp HF i media  
 

Møtedato: 22. juni 2021  

Tidligere behandlet i styret/saksnr.   

Type sak (orienteringssak, diskusjonssak, beslutningssak, temasak) Orienteringssak 

 

Styret i Sykehusinnkjøp HF inviteres til å treffe følgende vedtak: 
1. Styret i Sykehusinnkjøp HF tar saken til orientering  
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1. Hva saken gjelder 
Saken gir en oversikt over mediesaker hvor Sykehusinnkjøp HF er omtalt i perioden 19. april 2021 til 
7. juni 2021. De aktuelle mediesakene er vurdert ut fra om de er positivt, nøytralt eller negativt 
vinklet.   
 

2. Hovedpunkter og handlingsalternativer 
Siden forrige styremøte har Sykehusinnkjøp HF blitt omtalt i mediene i noe mindre grad enn ved 

tidligere rapporter til styret. Mange av sakene handler denne gangen handler om avgjørelser tatt i 

Beslutningsforum for Nye Metoder. Disse er kritisk vinklet på pasienter som ønsker en behandling, 

men hvor prisen stopper en mulig innføring av det aktuelle legemiddelet. Sakene er publisert i store 

nasjonale medier som TV, Dagbladet og VG.  

I tillegg har det i denne runden også vært enkelte kritiske saker i forbindelse med regionale og lokale 

anskaffelser. Blant disse er Harstad Tidendes sak om kraftig økte brøyteutgifter i etterkant av et 

kontraktsbytte, og Nordlys’ omtale av krav om lærlinger i forbindelse med en håndverkskontrakt. 

Begge sakene gjaldt anskaffelser for Universitetssykehuset Nord-Norge HF.  

Med unntak av Dagens Medisins nyhetssak om Luftambulansetjenestens anskaffelse av smittefly, 

har Covid-19-situasjonen i liten grad vært et tema i omtalen av Sykehusinnkjøp HF denne perioden.  

 

Sakene er sortert etter publiseringsdato, med de nyeste sakene først: 

Både Dagbladet og VG har publisert saker vinklet på pasienter som håper på å få tilgang på nye 

legemidler mot cystisk fibrose. Disse legemidlene ble vurdert av Beslutningsforum for nye metoder 

på deres møte i januar. De sa da nei til å innføre legemidlene på grunn av den høye prisen 

legemiddelfirmaet Vertex ønsket. Sykehusinnkjøp HF ble da bedt om å gjenoppta prisforhandlingene 

med selskapet. I avisenes artikler kommer det kritikk om at det tar for lang tid å få en avgjørelse i 

saken.  

Sakene er negativt vinklet.  

• Dagbladet: – Jeg dør mens det krangles (Sak bak betalingsmur) 

• VG: Behandlingens tøffe pris 

 

Stavanger Aftenblad omtaler den nye ambulansebåten som nå er satt i drift i Ryfylkebassenget. 

Sykehusinnkjøp HF gjennomførte denne anskaffelsen for Helse Stavanger HF.  

Saken er nøytralt vinklet 

• Vedlegg 1: Stavanger Aftenblad 

 

Avisen Nordlys har skrevet en rekke saker om en anskaffelse av håndverkertjenester ved 

Universitetssykehuset Nord-Norge HF. Sakene har utgangspunkt i en KOFA-klage som dreier seg om 

krav til bruk av lærlinger. Avisen omtaler i denne runden kjennelsen fra KOFA vinklet på en av 

https://www.dagbladet.no/tema/anja-38--jeg-dor-mens-det-krangles/73736792
https://www.vg.no/nyheter/innenriks/i/gWbEoB/behandlingens-toeffe-pris
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tilbydernes reaksjoner. I tillegg har de publisert en sak om at stortingsrepresentant Arild Grande 

stiller et skriftlig spørsmål til næringsministeren om saken.  

Sakene er negativt vinklet.  

• Vedlegg 2: Nordlys 

• Vedlegg 3: Nordlys 

• Skriftlig spørsmål fra Arild Grande (A) til næringsministeren 

 

Fagnettstedene HealthTalk og Dagens Medisin omtaler avgjørelsen i Beslutningsforum for nye 

metoder hvor de ber Sykehusinnkjøp HF inngå forhandlinger med legemiddelselskapet Novartis om 

legemiddelet Zolgensma. Dette omtales som «verdens dyreste legemiddel», og brukes til behandling 

av spinal muskelatrofi (SMA).  

Sakene er nøytralt vinklet.  

• HealthTalk: Beslutningsforum sier ja til å gi verdens dyreste legemiddel resultatbasert pris 

• Dagens Medisin: Gir fullmakt til å igangsette forhandlinger om «verdens dyreste medisin» 

 

Harstad Tidende har skrevet en kritisk sak om brøyteutgiftene ved Universitetssykehuset Nord-

Norges avdeling i Harstad. Tidligere har man hatt en kontrakt med en fast pris for brøyting hele 

vinteren. Men da Sykehusinnkjøp HF gjennomførte en ny anskaffelse i 2019, ble det lagt opp til en 

kontrakt med variabel pris ut ifra arbeidsmengde. Dette førte til en kraftig kostnadsøkning, og 

kontrakten ble derfor reforhandlet tilbake til en fastprisavtale etter første sesong.  

Saken er negativt vinklet.  

• Vedlegg 4: Harstad Tidende  

 

TV2 har publisert en nyhetssak vinklet på en kreftpasient som håper bli behandlet med legemiddelet 

Yescarta. Beslutningsforum for Nye Metoder sa på sitt møte i april nei til å innføre legemiddelet, og 

ba Sykehusinnkjøp HF om å inngå nye forhandlinger med legemiddelselskapet Gilead.  

Saken er negativt vinklet.  

• TV2: Sigve (51) ble kreftfri på to uker - Staten sier nei til behandlingen i Norge 

 

Dagens Medisin omtaler Luftambulansetjenesten HFs anskaffelse av et jetfly som skal transportere 

alvorlig syke pasienter i Europa med høyrisikosmitte. I saken rettes det kritikk mot at anskaffelsen 

ble gjennomført ved en intensjonskunngjøring, og at kontrakten ble tildelt dagens 

luftambulanseleverandør Babcock Scandinavian Air Ambulance uten konkurranse. Sykehusinnkjøp 

HF hadde prosjektlederansvar i anskaffelsen.  

Saken er negativt vinklet.  

• Dagens Medisin: Slik fikk Babcock smittefly-kontrakt verdt 600 millioner 

https://www.stortinget.no/no/Saker-og-publikasjoner/Sporsmal/Skriftlige-sporsmal-og-svar/Skriftlig-sporsmal/?qid=85066
https://www.healthtalk.no/alle-artikler/beslutningsforum-sa-ja-til-%C3%A5-gi-verdens-dyreste-legemiddel-resultatbasert-pris/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2021/05/31/fullmakt-til-forhandlinger-om-verdens-dyreste-legemiddel/
https://www.tv2.no/nyheter/13983988/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2021/05/05/kampen-om-smitteflyet/
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Bransjenettstedet Anbud 365 omtaler Sykehusinnkjøp HFs virksomhetsrapport fra mars.  

Saken er nøytralt vinklet.  

• Anbud 365: Sykehusinnkjøp fortsatt med styrket stab, klar for rask reaksjon 

Nettstedet HealthTalk har skrevet en sak om Beslutningsforum for Nye Metoders avgjørelse om å 

innføre behandling med genterapien Luxturna. Dette er første gang Beslutningsforum innfører en 

genterapi.  

Saken er nøytralt vinklet.  

• HealthTalk: Beslutningsforum sier JA til den første genterapien 

 

Utrykte vedlegg 

• Vedlegg 1: Stavanger Aftenblad 

• Vedlegg 2: Nordlys 

• Vedlegg 3: Nordlys 

• Vedlegg 4: Harstad Tidende  

 

https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/smittevern-sykehusinnkjop-fortsatt-med-styrket-stab-klar-for-rask-reaksjon/
https://www.healthtalk.no/alle-artikler/historisk-vedtak-beslutningsforum-sier-ja-den-f%C3%B8rste-genterapien/

